

Møde i arbejdsgruppen: DM Rådgivende Forum

(dmr-forum@listserv.deic.dk)

Mødedato/Tid: 2023-04-21, 10:00 – 12:00

Sted: Online: <https://deic.zoom.us/j/5756591338>

Mødedeltagelse:

Medlemmerne af Arbejdsgruppen	Deltager i mødet	Institution
1. Carina Ollerup Christensen coch@its.aau.dk	Nej	AAU
2. Rainer Bohm rb@its.aau.dk	Nej	AAU
3. Birte Christensen-Dalsgaard bcd@au.dk	Ja	AU
4. Per Mødrup-Dalum per@cas.au.dk	Ja	AU
5. Rocio Chongtay rocio@sdu.dk	Ja	SDU
6. Evgenios Vlachos evl@bib.sdu.dk	Ja	SDU
7. Vahid Raben vahid@ruc.dk	Nej	RUC
8. Sacha Zurcher sazu@kb.dk	Ja	RUC
9. Mareike Buss mabu.lib@cbs.dk	Nej	CBS
10. Mathias Boy Holst mho.it@cbs.dk	Nej	CBS
11. Jens Hybschmann jehy@itu.dk	Ja	ITU
12. Jonas Rank Møller jrm@adm.ku.dk	Ja	KU
13. Lene Offersgaard leneo@hum.ku.dk	Ja	KU
14. Michael Rasmussen micr@dtu.dk	Ja	DTU
15. Signe Gadegaard sgad@dtu.dk	Ja	DTU
Sekretariat (herunder referent)	Deltager i mødet	Institution
16. Anne Sofie Fink Anne.sofie.fink@deic.dk	Ja	DeiC
17. Sandra Boerman Sandra.boerman@deic.dk	Ja	DeiC
Gæster	Deltager i mødet	Institution
18. -	-	-

Referat:

Punkt	Emne
1.	<p>Velkomst/om arbejdet i DMRF og godkendelse af dagsordenen v/ Birte Christensen-Dalsgaard</p> <p>Kommentarer: Birte byder velkommen. Dagsorden godkendes.</p> <p>Bilag: 2023-04-21-Dagsorden DMRF</p>
2.	<p>Præsentationsrunde V/alle</p> <p>Kommentarer: Præsentationsrunde v. alle.</p> <p>Bilag:</p>
3.	<p>Status DeiC Dataverse og DeiC storage v/ Anne Sofie Fink</p> <p><i>Nedenstående kommentarer kom efter en præsentation om DeiC Dataverse og DeiC Storage. Se bilag: 2023-04-21_DMRFmøde_Status DeiC Dataverse</i></p> <p>Kommentarer:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Størrelse på standard storage kapacitet pr. universitet ønskes. • Userservices og adgange til forskellige teknologier ønskes udspecificeret, hvad kan man bruge på DeiC Storage og hvad kan man bruge på DeiC Sensitive Storage? • På AU er oplevelsen at det går fint med ERDA generelt, men man er lidt ophængt omkring sensitive data. Det anbefales at DeiC får lagt en governance strategi vedrørende sensitive data i DeiC storage, med henblik på at få automatiske governance processer i gang • Der spørges til om S3 understøttes • Det anbefales at DeiC undersøger detaljerne vedrørende en certificering med Core Trust Seal. Der kan være nogle komplekse problemstillinger involveret, f.eks. om CTS kræver end-to-end beskrivelse, uanset hvem. • Det kommenteres, at det ville være nyttigt at have en samtale med Rigsarkivet, da det selvfølgelig vil være optimalt hvis de høster data fra Dataverse • FTE-estimer fra præsentation: Der kan med fordel kigges på FTE tal fra udlandet for at kvalificere sammenligningen. • Der ønskes tydelige meldinger omkring hvornår DeiC Dataverse og DeiC Storage er i drift på universiteterne, samt en plan for integration mellem de to systemer • Flere møder er i kalenderen for FO og andre relevante interessenter, materiale er udsendt. <p>Følgende spørgsmål fra mødet henvises til yderligere opfølgning og udvikling efter tjenesternes etablering: integration mellem DeiC Dataverse og PURE, oprettelse af nationale metadata template (ud over standard templates), samspil mellem PID leveret af DeiC Dataverse, og PID leveret af DeiC Storage/Sensitive Storage)</p> <p>Beslutninger: Svar og opfølgninger om DeiC Dataverse kan formidles bredt, når projektet er længere i processen.</p> <p>Bilag: 2023-04-21_DMRFmøde_Status DeiC Dataverse</p>

4.	<p>Status angående DMRF's arbejde 2022 frem til nu v/ Birte Christensen-Dalsgaard</p> <p>Kommentarer:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Der er ikke kommet svar på DMRF's seneste indstilling, da DeiC afventer en ny bestyrelse som kan tage beslutninger. Indstillingen peger på udvalgte hovedaktiviteter som kan læses i bilaget: DMRF 2023-04-21_Presentation_BCD • Nye idéer til fremtidigt arbejde: blandt andet fælles dataansvar mellem DeiC og universiteterne, og institutionstværgående metadataskemaer i Dataverse. Umiddelbart var der interesse for de nye forslag, og det forventes at dialogen om dette fortsætter. Se bilag: DMRF 2023-04-21_Presentation_BCD <p>Bilag: DMRF 2023-04-21_Presentation_BCD</p>
5.	<p>Arbejdsform generelt for resten af året (forventninger til input/arbejde i undergrupper/Brug af Teams, supplement med mails) v/ Birte Christensen-Dalsgaard og alle</p> <p>Kommentarer:</p> <p>Vi fortsætter sandsynligvis med små arbejdsgrupper, dog skal der være gang i gruppen, ellers giver det ikke mening.</p> <p>Opgave for alle til næste møde:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Pitche idéer til emner vi kan tage fat i løbet af året • Hvilke services giver mening at udbyde nationalt?
6.	<p>Eventuelt v/alle</p>
	<p>Møde slut</p>